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IL PRESENTE INDICATIVO
De aantonende wijs wordt gebruikt om handelingen te 
beschrijven die in het heden plaatsvinden of die dagelijks 
of anderszins regelmatig voorkomen. De vervoeging 
wordt gemaakt door aan de stam van het werkwoord de 
uitgang van de betreffende persoon toe te voegen:
parl-o, parl-i, parl-a, parl-iamo...

L’IMPERATIVO DIRETTO
De gebiedende wijs wordt gebruikt om advies, suggesties 
en instructies in informele situaties te geven. Er bestaan 
twee personen, de tu (jij) en de voi (jullie). De vervoeging 
wordt gedaan door aan de stam van het werkwoord de 
uitgang van de betreffende persoon toe te voegen:
studi-a, studi-ate / scriv-i, scriv-ete / segu-i, segu-ite

IL PASSATO PROSSIMO
De voltooid tegenwoordige tijd wordt gebruikt om te vertellen over gebeurtenissen in het recente verleden of van 
heel lang geleden:
Stamattina ho comprato il pane.         Dieci anni fa ho fatto un viaggio in Argentina.

Het is een samengestelde tijd, die bestaat uit de tegenwoordige tijd van het hulpwerkwoord essere of avere + het 
voltooid deelwoord van het hoofdwerkwoord:
          Ho           comprato	             Sono            andato
 

DE KEUZE VAN HET HULPWERKWOORD
Het hulpwerkwoord avere wordt gebruikt met de 
overgankelijke werkwoorden, d.w.z. met die werkwoorden 
die kunnen worden gevolgd door een lijdend voorwerp.
Abbiamo fatto un corso di cucina.

Het hulpwerkwoord essere wordt gebruikt met: wederkerende 
werkwoorden (divertirsi, sposarsi, conoscersi ...)
Ci siamo conosciuti al corso d’italiano.

Werkwoorden die een situatieverandering aangeven 
(nascere, morire, diventare...)
Sono nata il 20 agosto.

voltooid deelwoordhulpwerkwoordvoltooid deelwoordhulpwerkwoord

PARTICIPIO PASSATO
Het verleden deelwoord wordt samen met de 
hulpwerkwoorden avere of essere gebruikt bij de vorming 
van de voltooide tijd. Het wordt gevormd door toevoeging 
van de drie uitgangen aan de stam van het werkwoord:
Parl-ato ( voor werkwoorden die eindigen op–are)
Cred-uto (voor werkwoorden die eindigen op–ere)
Dorm-ito (voor werkwoorden die eindigen op–ire)

Als de voltooid tegenwoordige tijd door het 
werkwoord essere wordt vergezeld, gedraagt 
het zich als een bijvoeglijk naamwoord en komt in 
geslacht en getal overeen met het onderwerp:
Marcella è arrivata all’aeroporto.
Pietro è tornato a casa.
Fabiana e Mara sono venute da me.
Emiliano e Andrea sono stati a Praga.

HULPWERKWOORDEN
ESSERE
sono
sei 
è 
siamo 
siete 
sono

AVERE
ho
hai
ha
abbiamo
avete
hanno

Werkwoorden die een vaste situatie aangeven 
(essere, stare, restare, rimanere...)
Simona è rimasta a casa tutto il giorno.

Werkwoorden die een beweging aangeven (andare, 
entrare, tornare, venire…)
Enrico e Lorenzo sono andati al cinema.

 Sommige werkwoorden die naar beweging verwijzen 
moeten met het hulpwerkwoord avere vervoegd 
worden: viaggiare (reizen), nuotare (zwemmen), sciare 
(skiën), passeggiare (wandelen), camminare (lopen).

WERKWOORDEN
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STARE
sto
stai
sta
stiamo
state
stanno

FARE
faccio
fai
fa
facciamo
fate
fanno

ANDARE
vado
vai
va
andiamo
andate
vanno

USCIRE
esco
esci
esce
usciamo
uscite
escono

SAPERE
so
sai
sa
sappiamo
sapete
sanno

VENIRE
vengo
vieni
viene
veniamo
venite
vengono

Andere veel voorkomende onregelmatige werkwoorden zijn: dire: dico, dici, dice, diciamo, dite, dicono en dare: do, dai, 
da, diamo, date, danno. Alle werkwoorden die eindigen op -care worden vervoegd zoals het werkwoord giocare, alle 
werkwoorden die eindigen op -gare worden vervoegd zoals het werkwoord pagare. 

PARLARE
parlo
parli
parla
parliamo
parlate
parlano

SCRIVERE
scrivo
scrivi
scrive
scriviamo
scrivete
scrivono

PARTIRE
parto
parti
parte
partiamo
partite
partono

CAPIRE
cap-isc-o
cap-isc-i
cap-isc-e
capiamo
capite
cap-isc-ono

REGELMATIGE WERKWOORDEN 

RIMANERE
rimango
rimani
rimane
rimaniamo
rimanete
rimangono

GIOCARE
gioco
giochi
gioca
giochiamo
giocate
giocano

PAGARE
pago
paghi
paga
paghiamo
pagate
pagano

ONREGELMATIGE WERKWOORDEN / WERKWOORDEN MET BIJZONDERHEDEN IN DE SPELLING   

ALZARSI
mi alzo
ti alzi
si alza
ci alziamo
vi alzate
si alzano

METTERSI
mi metto
ti metti
si mette
ci mettiamo
vi mettete
si mettono

VESTIRSI
mi vesto
ti vesti
si veste
ci vestiamo
vi vestite
si vestono

WEDERKERENDE WERKWOORDEN 

VOLERE
voglio
vuoi
vuole
vogliamo
volete
vogliono

POTERE
posso
puoi
può
possiamo
potete
possono

DOVERE
devo
devi
deve
dobbiamo
dovete
devono

MODALE HULPWERKWOORDEN 

REGELMATIGE PASSATO PROSSIMO

TEGENWOORDIGE TIJD VAN 
HULPWERKWOORD ESSERE OF 
AVERE

+ VOLTOOID 
DEELWOORD

ho, hai, ha, abbiamo, avete,  
hanno

studiato

sono, sei, è
siamo, siete, sono

andato/a
andati/e

ONREGELMATIGE VOLTOOID DEELWOORD

HELE WERKWOORD VOLTOOID DEELWOORD

aprire
chiudere
dire
dirigere
essere
fare
leggere
mettere
morire
nascere
perdere
prendere
rimanere
scoprire
scrivere
svolgere
vedere
venire
vincere
vivere

aperto
chiuso
detto
diretto
stato
fatto
letto
messo
morto
nato
perso
preso
rimasto
scoperto
scritto
svolto
visto
venuto
vinto
vissuto
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